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Tvořivost a nadšenost dětí v MŠ Svinošice 

Kdybyste se šli podívat v této době k MŠ Svinošice, viděli byste, že se ve školce něco děje. 
Na plotu školky visely obrázky dětí, připomínající knihy z nakladatelství ADVENT-ORION, 
které po dobu 5-ti týdnů jim rodiče četli. A když šel někdo s Dubového kopce, tak svrchu 
také viděl jak na celém plotě jsou obrázky dětí. 

 

Školka je označena krásnou keramickou destičkou s dětmi pod dubem . A i toto 
motivovalo děti k tomu, aby vytvořily náměty z knih na keramickou destičku.  

Na den 11.dubna 2025 se všechny děti 
moc těšily, zejména předškoláci, kterým 
rodiče četli, ale aktivity se zúčastnili i ty 
mladší, aby viděly jak je důležité číst. Do 
školky přišel pan starosta Josef Hemzal 
a přijel i protagonista aktivity, čtenářské 
pregramotnosti MAMI, TATI, POJĎME SI 
ČÍST, pod záštitou MŠMT, ředitel 
Nadačního fondu LEPŠÍ ŽIVOT Ing. 
Josef Vavřík. 

Ředitelka školky Mgr. et Mgr. Martina Jančíková přivítala pana starostu a také „pána, 
který jim půjčil knihy z nakladatelství ADVENT-ORION domů na společné čtení s rodiči“ a 
předala mu tím slovo. 

Náhle se protagonista aktivity ťuknul do čela a povídá: „Kamarádi, já jsem na něco úplně 
zapomněl.“ A nastalo napětí, děti pozorně sledovaly s polootevřenou pusou, protože se 
na tuto chvilku moc těšily. Protagonista je v tomto úžasu dlouho nenechal a říká: „Co musí 
člověk udělat, když někam přijde?“ „Pozdravit“, zněla pohotová odpověď dětí. „No, vidíte 
a já to neudělal, tak za to se moc omlouvám a musím to napravit.“ Došlo ke vzájemnému 
pozdravu a protagonista se představil dětem jménem Pepa.  
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Pak se děti postavily a za zvuku harmoniky si zazpívaly společnou písničku KNIHA JE NÁŠ 
DOBRÝ KAMARÁD a věnovaly jí panu starostovi Hemzalovi, na kterém bylo vidět, jak se 
mu ten sborový zpěv líbí. Na to se protagonista aktivity posadil k dětem na malou židličku 
a povídal jim příběh JAK KARLÍK S TOMÁŠKEM NAŠLI DĚDEČKOVU KOUZELNOU 
KNIHU, KTERÁ ZMĚNILA CELÝ JEHO ŽIVOT. A když ji našli byli zklamaní, protože v té 
kouzelné knize nebylo nic, pouze bílé nepopsané papíry. Avšak na první stránce bylo 
napsáno jedno jediné velké kouzlo: KDYŽ BUDEŠ MÍT RÁD VŠECHNY LIDI, CELÝ TVŮJ 
ŽIVOT SE ZMĚNÍ a děti pochopily, že když si budou vzájemně pomáhat, nezapomenou na 
kouzelná slovíčka PROSÍM a DĚKUJI, tak i jim se změní život.  

Pepa pak dětem ukázal největší knihu a nejmenší knihu a před ukázkou největší knihy říká 
Pepa dětem.“Myslíte si děti, že se sem ta největší kniha vejde? Protože pokud se nevejde, 
máme tady pana starostu a musely byste ho požádat, aby hernu zvětšil.“ 

 A starosta pan Hemzal souhlasně přitakal, že pro 
tak úžasnou školku udělá cokoliv. Naštěstí se vešla 
a i pan starosta obce Svinošice byl spokojený, že 
hernu nemusí zvětšovat.  

Pak jim Pepa ukázal ještě svou kouzelnou knihu, a 
tou byla BIBLE a jeden předškolák to přečetl 
nahlas. „Bible“, „Ano Bible, to je moje kouzelná 
kniha a podívejte se na ní, když ji otevřu, na každé 
straně je mnoho kouzel. To jsou rady do života a 
když se těmi radami budeme řídit, tak se změní i náš 
život. Takže každá kniha s poučením, která nám 
přináší rady do života je kouzelná a když se těmi 

radami budeme řídit, tak jako bylo i v těch knihách, které Vám rodiče četli, tak se změní i 
náš život.“ „A Vy si dnes ze školky odnesete svou první kouzelnou knihu, která Vám bude 
připomínat krásně prožité chvilky ve Vaší školce a kterou Vám věnovala investiční 
společnost J.B.Corporation s.r.o. 

Ale svou kouzelnou knihu nemůžete dostat jen tak. Ti, kteří z vás poslouchaly doma naše 
knihy a nakreslily obrázek, ti postupně přijdou k panu starostovi, pozdraví ho, podají mu 
ruku, podívají se mu do očí a představí se“. 
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 Pak teprve půjdou k paní ředitelce, která jim předá jejich první kouzelnou knihu, s tím, že 
pokud zapomenou poděkovat, kniha zůstává paní ředitelce. No a skončilo to tak, že paní 
ředitelce zbyly pouze 3 knihy pro děti, které byly nemocné, aby o svou odměnu tak 
nepřišly. 

Při představování jsme však zažili zajímavou chvilku. Nakonec šel hošík, který byl velmi 
chytrý, stále diskutoval a byl velmi aktivní, ale když měl jít k panu starostovi, tak se skrýval 
a nechtělo se mu jít a ani s kamarádem nechtěl jít. Nakonec šel s dlaněmi na očích 
s protagonistou aktivity Pepou a když měl starostu pozdravit a představit se, tak jen řekl: 
„Vždyť mne znáš“, ale aby dostal svou kouzelnou knihu, tak se představil a obdržel též tu 
kouzelnou knihu PAVLÍKOVA CESTA DO NEZNÁMA z nakladatelství ADVENT-ORION. 

Až pak Pepa zjistil, že to byl vnuk pana starosty. 

Nakonec se všichni vyfotili, a to i s jedněmi rodiči, kteří se přišli na aktivitu také podívat a 
i z jejich očí byla vidět též spokojenost. 

 

Závěrečná píseň KNIHA JE NÁŠ DOBRÝ KAMARÁD pak opět zazněla ve školce a děti se pak 
s paní učitelkou odebraly před obědem ještě ven, protože bylo krásné slunné počasí. 

Zeptali jsme se pana starosty Josefa Hemzala 

Jak vnímáte tuto aktivitu? A jak vnímáte práci Vaší školky? 

„Jsem rád, za takovéto aktivity, které vedou děti ke knize a ne k mobilu či počítači, protože 
takto se skvěle působí nejen na charakter dětí, ale zejména to posiluje vztahy v rodinách, 
když rodiče dětem čtou. Mám zajímavou zkušenost se svým vnukem. On je takový bystrý, 
ale moc ho knihy nebaví, nedokáže se plně soustředit, ale tyto knihy z nakladatelství 
Advent-Orion doslova hltal, četlo se i v autě a moc ho příběhy bavily, když jsme se jednou 
vraceli z hor, musel ještě v autě dokreslovat obrázky, takže výběr knih byl opravdu dobrý. 

A co se týče vztahu k naší školce, tak já vždy říkám, že to je taková moje 3.dcera.“ 
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Chtěli jsme slyšet i názor garanta této aktivity ve školce paní učitelky Zuzany 
Brunclíkové. 

Jak hodnotíte celý průběh aktivity ve Vaší školce? 

„Začátek proběhl hladce. Rodiče dětí se zapojují aktivně do nejrůznějších aktivit 
pořádaných školkou. Jediné, co nám komplikovalo průběh byla vysoká nemocnost dětí. 
Rodiče ale měli zájem v aktivitě pokračovat, a tak jezdili do školky vracet knihy a předávat 
obrázky a dostávat další knihy, aby mohli doma společně číst a krátit si tím čas při nemoci. 
Za jejich spolupráci proto jim patří velké poděkování. Těch 5 týdnů uteklo jako voda, a tak 
se všichni divili, že aktivita již končí. Proto jsme nakoupili i další knihy z nakladatelství 
ADVENT-ORION od reprezentanta nakladatelství pana Josefa Vítka a čteme je dětem před 
spaním.“ 

A nakonec jsme se zeptali i paní ředitelky Mgr. et Mgr. Martiny Jančíkové 

Jaké máte zkušenosti z celkového průběhu aktivity a spolupráce s rodiči? 

„Od počátku spolupráce s rodiči byla velmi dobrá. Při čtení knih jsme viděly, jak to děti 
s rodiči baví a hlavně jak je baví čtené knihy. Pouze u knihy Nevšední příběhy se některým 
rodičům tato kniha jevila jako složitější, ale všichni pochopili, že musí se svými dětmi o 
jednotlivých poučeních více povídat a rozebírat je, což bylo i cílem aktivity, aby rodiče 
vnímali naši práci s dětmi A všichni to zvládli. Jsem velmi ráda za tým, který tu máme, 
učitelky Zuzana Brunclíková, jakožto garantka pro tuto aktivitu a Zděňka Ráčková byly 
takovým hnacím motorem této aktivity, tak jim patří také velký dík. Ale největší poděkování 
patří vždy rodičům, protože bez nich by to prostě nešlo. Moc si ale také cením sponzorů, 
kteří vnímají, že dnes tou nejdůležitější investicí je právě investice do dětí, takže v tomto 
případě moc děkujeme firmě J.B.Corporation s.r.o., která pro děti pořídila jejich kouzelnou 
knihu.“ 

 

Text: Josef Vavřík 

Foto: Zdeňka Ráčková 

 


